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Dagsorden til byrådets møde den 18. 
august 1993 kl. 1900 i byrådssalen.

Medlemmer:
Kim Rockhill
Hans Jørgen Mortensen
Anni Skov
Preben Lansø
Anders Clausager
Lise Lotte Due
Bent Olsen
Jens Brogaard Jensen 
Gitte Schønemann 
Hanne Kyvsgaard 
F. Theill Hansen 
Bent Vestergaard Jensen 
Niels Jørgen Pedersen

Fra administrationen:
Lisbeth Lemmich 
Ingrid Hansen

Bemærkninger:

Formandsmødet starter kl. 18f5 
Der er ikke lukket møde.
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i.
Udvalcfsdagsordener
Dagsordener fra afholdte møder i føl
gende udvalg er udsendt tidligere.
Miljø- og teknikudvalget - den 24/6, 
1/7 og 9/8
Kulturelt udvalg - den 28/6 
Socialudvalget - den 29/6 
Økonomiudvalg - den 10/8 
Beredskabskomm. - 28/6 
Kontaktudvalg - 24/6 
Landliggerudv. - 25/6 
Sikkerhedsudv. - 9/8
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Desuden er fremlagt referat af Frede
riksborg amtsråds forhandlinger på 
møde den 13. maj og af kommunernes 
arbejdsudvalg for AMU-centret i Fre
derikssund på møde den 4, juni.
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2 .
Beredskabsloven
J.nr. BK 14.00.00
Den nye beredskabslov trådte ikraft 
den 1. januar 1993.
Efter bestemmelserne i beredskabslo
ven skal der ske en sammenlægning af 
det hidtidige brandvæsen og civilfor
svar på såvel det statslige som det 
kommunale niveau til et enstrenget og 
integreret redningsberedskab. Endvi
dere skal planlægningen af rednings
beredskabet og det civile beredskab 
integreres på det kommunale niveau. 
Dette medfører blandt andet, at der 
skal vælges ny beredskabskommission, 
gennemføres en fælles planlægning for 
brandvæsen, civilforsvar og det civi
le beredskab.
Indstillingsbilag er vedlagt. 
Beredskabskommissionen fremsender på 
møde den 28. juni 1993 sagen til 
byrådet med følgende indstilling: 
at den nuværende beredskabskommission 

fortsætter indtil 31.12.1993 
at beredskabskommissionen fra 01.01.

1994 består at borgmesteren, poli
timesteren, 4 kommunalbestyrelses
medlemmer hvoraf de 2 eventuelt 
kan vælges af de politiske partier 
samt et medlem udpeget blandt 
brandvæsenets personale 

at der oprettes en fælles beredskabs
forvaltning der som arbejdsområde 
har beredskabet bestående af 
brandvæsen, civilforsvaret og det 
civile beredskab

at lederen af beredskabsforvaltningen 
tituleres beredskabschef.

Notat fra kommunaldirektøren af 5/8 
vedlægges.
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 beredskabskommis
sionens indstilling.
Kommunaldirektørens notat af 5/8 an
befales .

fortsættes
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3 .
Beskyttelsesrum .
J.nr. 14.06.01
Den 1. januar 1993 trådte den nye lov 
om beskyttelsesrum i kraft.
Loven erstatter de tidligere regler 
om beskyttelsesrum, der var indeholdt 
dels i loven om bygningsmæssige ci
vilforsvarsforanstaltninger, dels i 
den tidligere civilforsvarslov. 
Indstillingsbilag vedlagt. 
Beredskabskommissionen anbefaler på 
møde den 28. juni 1993, at der frem
over ikke vil blive krævet indrettet 
sikringsrumspladser i det byggeri, 
hvor dette kræves.
Sagen sendes til Miljø- og teknikud
valget til udtalelse inden forelæg
gelsen for byrådet.
Miljø- og teknikudvalget tiltrådte på
møde den 1. juli 1993 kommissionens
anbefaling.
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4 .
Bramsnæs Kommunes udtræden af fælles
skabet om Maglehøjgård losseplads
J.nr. TF 07.03
I henhold til miljø- og teknikudval
gets beslutning af 25. juni 1992 er 
overenskomsten om Bramsnæs kommunes 
udtræden forhandlet påny med Bramsnæs 
og Jægerspris kommuner, således at 
der nu kan fremlægges nyt udkast til 
overenskomst.
I sagen indgår desuden notat fra kom
munaldirektøren .
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på 
møde den 24. juni 1993, at udkastet 
til overenskomst godkendes. 
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 miljø- og teknik
udvalgets indstilling.
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5.
Tilvejebringelse af areal til børne
institutioner i Ferslev ocr Skibby
J.nr. TF 13.06.01G01
økonomiudvalget har d. 11. maj 1993 
taget til efterretning/ at der arbej
des med placering af en børneinstitu
tion på en del af matr.nr 9a Ferslev 
by beliggende øst for Ferslev skole 
og en børneinstitution på et areal 
ved Marbækskolen øst for brandvejen 
og syd for "Skoleskoven".
Det videre forløb er drøftet af de 
involverede i administrationen på et 
møde d. 16. juni 1993. Under indtryk 
af sagens meget foreløbige stade 
enedes man om at søge plangrundlag og 
areal tilvejebragt til 60 børns in
stitutioner begge steder.
Angående tilvejebringelse af arealer 
råder kommunen over areal ved Marbæk
skolen, mens der i Ferslev skal er
hverves areal. Teknisk forvaltning 
har forhandlet med ejeren,.der er 
villig til at afstå arealet, til en 
pris svarende til køb af areal til 
Ferslev skole.
Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalpet anbefaler på 
møde den 24. juni 1993, at der arbej
des videre med erhvervelse af areal 
til institution i Ferslev indenfor 
den foreløbigt aftalte prisramme. 
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 principielt 
miljø- og teknikudvalgets indstil
ling, idet man afventer resultaterne 
af høringssvar.
Miljø- og teknikudvalget afholder 
møde før byrådsmødet, og indstilling 
herfra vil foreligge til byrådets 
behandling.
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6.

Naturgas i kommunale ejendomme i 
Skibby
J.nr. TF 82.09
Teknisk forvaltning har efter licita
tionen for sidste gruppe naturgaskon
verteringer foretaget økonomisk sta
tus over anlægsudgifterne.
Som følge af licitationsresultatet er 
licitationen annulleret, og ingeniør
firma Strunge Jensen har angivet be
sparelsesmuligheder for de resterende 
anlæg.
Herefter udviser status de forventede 
anlægsudgifter som følger: 
Håndværkerudg,1.830.350,- 
Ing. honorar 285.000,-

2.115.350,
Bevillinger:
Håndværkerudg,1.155.000,-
Ing. honorar 240.000,- .

1.395.000,- 
720.350,-

Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- op teknikudvalget indstiller
på møde den 24. juni 1993 at arbejdet
gennemføres.
Alternative finansieringsmuligheder 
undersøges, før sagen forelægges øko
nomiudvalget.
Udvalget er ikke sindet at yde eks
tra honorar til rådgivning. 
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 miljø- og teknik
udvalgets indstilling.
Udgiften finansieres over kassebe
holdningen .
Notat fra teknisk forvaltning om 
sagens fortsættelse lægges i sagen 
mandag.
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7 .
Vejleby renseanlæg - licitation 
J.nr. 06.03.12003
I forbindelse med udbygning af Vejle
by renseanlæg, blev der afholdt of
fentlig licitation den 21. juni 1993. 
Ved licitationen indkom 5 tilbud, 
hvis størrelse fremgår af vedlagte 
notat, dateret 22. juni 1993, fra 
CowiConsult.
Det fremgår af notatet, at CowiCon
sult anbefaler arbejdet overdraget 
til lavest bydende med et samlet 
budget på i alt kr 4.000.000,- ekskl. 
moms.
Endvidere må det konstateres, at de i 
dispositionsforslag, dateret marts 
1993, anførte overslagspriser - for 
så vidt angår entreprenørarbejder - 
er skønnet for lavt.
Det samlede budget for udbygning af 
Vejleby renseanlæg kan herefter op
gøres som følger:
Anlægsentreprisen kr 4.000.000,-
SRO/el-entreprisen kr 1.038.000,-
Honorar (CowiConsult) kr 800.000,-
Forbrug i 1992_________kr 62.000,-
Anlægsbevilling i alt kr 5.900.000,- 
ekskl. moms.
Anlægsbevillingen pr. 21. april 1993 
udgør i alt kr 5.500.000 ekskl. moms. 
For at gennemføre udbygningen af 
Vejleby renseanlæg - på det forelig
gende grundlag - medfører ovennævnte 
en tillægsbevilling på minimum kr
400.000,- kr ekskl. moms.
Det skal bemærkes, at i henhold til 
tidsplanen skal entreprenøren påbe
gynde arbejdet i marken den 1. juli 
1993 .
Det er forvaltningens opfattelse, at 
en forkastelse af de indkomne tilbud 
samt afholdelse af ny licitation ikke 
vil føre til lavere entreprenørudgif
ter .
Miljø- og teknikudvalget udbeder sig 
på møde den 24. juni 1993 yderligere

fortsættes... .
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7. Fortsat
oplysninger vedrørende licitationen 
og afholder møde torsdag den 1. juli 
1993, kl. 15.30.
Miljø- og teknikudvalget udbad sig på 
møde den 24. juni 1993 yderligere 
oplysninger vedrørende licitationen 
som følger:
1. Kopi af samtlige tilbudslister med 

tilhørende udbudsbrev.
2. Oplysninger om underentreprenøren.
3. Opstilling af hovedtilbud, samt 

alternativer.
4. Referencer, herunder sikkerheds

stillelse.
CowiConsult har udarbejdet vedlagte 
notat, dateret 30. juni 1993 omhand
lende ovenstående for hver tilbuds
givende, herunder anlægsbudget for 
hvert firma.
Miljø- o<i teknikudvalget anbefaler på 
møde den 1. juli 1993 at der gives 
tillægsbevilling på i alt kr
500.000,- ekskl. moms.
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 miljø- og teknik
udvalgets indstilling.
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8 .
Ventelisteproblematikken i daginsti
tutionerne
J. nr. SSSF 16.04.00 P07
1 fortsættelse af økonomiudvalgets 
principbeslutning om at bygge 2 in
stitutioner i henholdsvis Ferslev og 
Skibby, fremsendes forslag og økono
misk beregning på løsning af det 
akutte behov samt løsning på længere 
sigt.
P.t. er stort set alle børn passet i 
dagtimerne, men problemet er fortsat 
at der er en del børn der skal i 
skole og og dermed helst i fritids
hjem til august 1993. Da der p.t. 
ikke er plads i eksisterende 
fritidshjem til disse børn, betyder 
dette:
1.
Børnene i Ferslev skal transporteres 
fra børnehave i Skibby til skole i 
Ferslev og tilbage.
2 .
De store dagplejebørn er fortsat i 
dagpleje hvilket er utilfreds
stillende i længere tid.
3 .
Der opstår ventelister til dagplejen 
efter sommerferien fordi dagple
jepladserne er optaget af børnehave
børn.
Aktuelt behov:
I Skibbyområdet er der sket det, at 
nogle børn er taget tidligere ud af 
fritidshjemmet end forventet. Dette 
har betydet at yderligere flere børn 
har søgt klub. Klubben har taget ind 
udover normering.
Det aktuelle behov i Skibby er derfor 
p.t. 29 børn i Skibby der mangler 
fritidshjemsplads til august 1993.
I Ferslev drejer det sig p.t. om 14 
børn der mangler fritidshjemsplads 
til august 1993.
Økonomi:
Anlæg:
Teknisk forvaltning har regnet på 
anlægsudgifterne.
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8. Fortsat
Der har været indhentet materiale 
vedr. pavillionbyggeri som andre 
kommuner har benyttet sig af. 
Erfaringer fra andre kommuner samt 
herværende Teknisk Forvaltning er at 
bygningerne i begyndelsen er billige
re fordi de er billige at opføre, men 
der er mange vedligeholdelsesudgifter 
og set over en længere periode anses 
bygningerne for at være lige så dyre 
som almindeligt byggeri.
Drift:
På nuværende tidspunkt er det lidt 
uafklaret hvad regeringens udspil til 
aktivering kan betyde for driftsud
gifterne af vore nye institutioner. 
Hvis "udvidelse" betyder udvidelse på 
antal ansatte er der en mulighed for 
at der evt. kan refunderes en del af 
de nye lønudgifter fra staten.
P.t. koster en fritidshjemsplads
22.000,- kr. årligt alt incl. Bortset 
fra Ferslev der er væsentligt dyrere. 
En børnehaveplads koster 30.000,- 
årligt alt incl.i gennemsnit,
I forhold til den tidligere udvidelse 
af antallet af institutionspladser og 
denne udvidelse må det forventes at 
der sker en mindre stigning i støtte
pædagogtimerne fordi der indskrives 
væsentligt flere børn.
Rammen for støttepædagoger er ikke 
reguleret i takt hermed.
Drift i Ferslev:
D.v.s. driften af en 60 børns insti
tution i Ferslev (hvor vi allerede 
betaler for de 20 børnehavebørn og 
reelt p.t. skal normere for de 29/30 
der mangler. Heraf 14 nye fritids
hjemsbørn og resten børnehavebørn. 
Driften i Ferslev vil derfor være ca. 
7r. 780.000,- årligt. Dette er et ca. 
tal fordi der skal normeringsforhand
les og fordi varme m.v. måske kan 
blive lidt billigere end på hidtidige 
institutioner.
Dertil kommer så driften af nuværende 
Ferslev Fritidshjem hvis det beslut
tes at ændre dette sted til klub til 
ca. 20 børn. En klubplads koster ca.
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8. Fortsat
10.000, ” årligt..D,v.s yderligere 
driftsudgifter på 100.000,-.
Drift i Skibby;
I Skibby foreslås at der bygges til 
yderligere 60 børn. Heraf betales 
allerede for de 20 børnehavebørn. Det 
er reelt 29 børn der mangler fritids
hjem. D.v.s. en normeringsberegning 
til 30 fritidshjemsbørn, svarende til
660.000, -årligt.
Samlet drift:
Med udgangspunkt i de gennemsnitlige 
priser for børnehave, fritidshjem og 
klubpladser ser den samlede drifts
forøgelse således ud:
Ny institution i Ferslev kr. 780.000 
Klub i Ferslev kr. 100.000
Ny institution i Skibby kr. 660.000
Ialt kr.1.540.000
Det indstilles:
at der bygges 60 børns institution i 

Skibby til 20 børnehavebørn (fra 
Skibbyssen) og 30 fritidshjems
børn .

at der bygges 60 børns institution i 
Ferslev til nuværende 30 fritids
hjemsbørn, samt resten af pladser
ne h.h.v. fritidshjem og børneha
ve .

at institutionen i Ferslev bygges 
først, såfremt der skal priorite
res .

at der i etableres klub i nuværende 
fritidshjem i Ferslev.

at børnene som midlertidig løsning 
primært bliver i deres børnehave i 
Skibby.

at der for de nye fritidshjemsbørn i 
Ferslev arbejdes på en midlertidig 
løsning i et samarbejde mellem 
skole, institution og forvalt
ning.Da planlægningen først vil 
være færdig til ca 1/10-93 skal 
der etableres transport mellem 
institution og skole indtil da.

at forvaltningen bemyndiges til at 
kunne afholde udgifter i forbin
delse med evt. midlertidige ord
ninger .
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8. Fortsat
Socialudvalget anbefaler på sit møde 
den 29. juni 1993 
at der som 1. prioritet bygges i 

Ferslev.
at der bygges en 60-børns institution 

på 400 m2, som udbydes i omvendt 
licitation. Traditionelt, alterna
tiv pavillon.

Gitte Schønemann indtager særstand
punkt omkring licitationsformene, 
idet hun ønsker en licitation fagdelt 
og alternativt som hovedentreprise. 
Stillingtagen til klub i Ferslev 
afventer.
Vedrørende byggeri i Skibby medtages 
dette i budgetbehandlingen for 1994. 
Der etableres midlertidige 
pasningsordninger på skolerne fra 1. 
oktober 1993, som socialpædagogisk 
pasningsordninger.
Gitte Schønemann ønsker, at forvalt
ningen fremkommer med beregning over 
SFO-ordninger indenfor den midlerti
dige pasningsordning.
Forvaltningen bemyndiges til at 
afholde udgifter i forbindelse med 
evt. midlertidige ordninger.
Teknisk forvaltning bedes beregne en 
pris ud fra omvendt licitation. Der 
henvises til tilsvarende byggeri i 
nabokommunen. Der korrigeres for 
størrelse og et tillæg for prisudvik
ling. Der korrigeres for tekniske 
anlæg og inventar.
Der indgår ikke sikringsrum i 
byggeriet.
De samme beregninger udføres 
alternativt på pavillonbyggeri.
Notat fra skole-, social- og sund
hedsforvaltningen af 5/8 vedlægges. 
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993
at der bygges en 60-børns institution 

i Ferslev
at socialudvalgets indstilling følges 

vedrørende licitationsform.
Gitte Schønemann fastholder sit sær
standpunkt omkring licitationsform, 
som indtaget i socialudvalget.
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9 .
Fastsættelse af børnetal i dagpleje, 
normering af dagplejere ocr 
dagpleieassistenter
J. nr. SSSF 00.01003
Forvaltningen fremsender forslag til 
fastsættelse af børnetal i dagplejen, 
normering af dagplejere og dagpleje
assistenter .
I henhold til budgettet er dagplejen 
tilrettelagt således, at ordningen 
kan rumme 160 børn (60 deltidsbørn 
og 100 fuldtidsbørn). I perioden fra 
1. januar 1993 og frem til 1. juli 
1993 har antallet svinget fra 163 
børn til 171 indskrevne børn.
Idet det kan forventes, at der vil 
blive en forøget tilgang til dagple
jen, alt afhængigt af løsningsmodel
lerne på institutionsområdet, er det 
forvaltningens opfattelse at børne
tallet ikke bør sættes lavere end 180 
børn (60 deltidsbørn og 120 fuldtids
børn) .
Det foreslåede børnetal fremkommer 
dels på baggrund af tilgangen og dels 
på baggrund af indstillingen omkring 
den Erhvervspolitiske Handlingsplan, 
hvoraf det fremgår at en børnepas
ningsgaranti kan tilskynde nye unge 
familier til at flytte til kommu
nen, og dermed sikre at der kan være 
arbejdskraft til rådighed for kommen
de virksomheder. Børnepasningsgaran
tien kan også fastholde familierne. 
Som nævnt ovenfor har børnetallet i 
1993 ikke kunne holdes på den budget
mæssige fastlæggelse, hvilket inde
bærer at der er en budgetoverskridel
se i 1993.
Den samlede institutionsstruktur er 
ikke endelig fastlagt og det ikke kan 
forventes at eventuelt byggeri vil 
være tilendebragt før foråret 1994.
Det indstilles.
at børnetallet fastsættes til 170 i 

perioden fra 1. januar 1993 til 
31. august 1993 og til 180 i 
perioden fra 1. september 1993
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9. Fortsat
til 31. december 1993. 

at børnetallet fastsættes til 180 i 
perioden fra 1. januar 1994 og 
til 30. april 1994. 

at der fremover kan ansættes dagple
jere svarende til det aktuelle 
børnetal x 3,64, således at der 
aldrig er ansat flere dagplejere 
end normtallet 3,64 i gennemsnit 
tillader.

at der oprettes en vikarkonto til 
dagplejerne fra 1. august 199 3 på 
4%.

at dagplejepædagogerne har tilsyn 
med højst 60 børn og at de 3 
dagplej epædagoger ansættes på 
fuld tid.

at der ansættes en 20 timers kontor
assistent fra 1. september 1993. 

at der oprettes en vikarkonto til 
dagplejeformidlingen på 5%. 

Merudgift 1993:
Løn til dagplejere 678.000,-
Vikarkonto, dagplejere 335.000,- 
Løn til tilsynsfør.
+ løn til kontorass. 130.658,-
Vikarkonto, tilsynsf.5% 36.678,- 
Beskæftigelsesmateria
ler 25.000,~

1.205.336,-
Forældrebet. incl.
forældretilskud - 54.000,-
Nettoudgift, 1.151.336,-,
hvortil der søges en tillægsbevil
ling, som finansieres over kassebe
holdningen 801 00 009-04.
Socialudvalget anbefaler på sit møde 
den 29. juni 1993 forvaltningens 
indstilling, dog undtaget vikarkon
toen til dagplejeformidlingen på 5%, 
udgift kr. 36.678,-.
Der søges en tillægsbevilling på kr. 
1.114.658,-, som finansieres over 
kassebeholdningen 801 00 009-04. 
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 socialudvalgets 
indstilling.

Dag og år Formandens
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10.
Ansøgning om 74 hiemmehiælos/social- 
og sundhedshiælpertimer samt 12 syge- 
pleiersketimer m.v.
J. nr. SSSF 81.01
Lederen af hjemmeplejen har meddelt, 
at på grund af ressourceproblemer i 
hjemmeplejen, er situationen ikke 
længere forsvarlig sygeplejefaglig 
set.
Der nu er så mange plejekrævende 
borgere hjemme, at alle ressourcer 
går til personlig pleje, således at 
ingen snart får gjort rent mere. Det 
har hidtil været målet, at alle, som 
var bevilget hjælp til rengøring fik 
hjælp 1 - 1 %  time hv. 14. dag. Nu 
bliver det højst til 1 time måske 
lidt mindre hver 3 eller 4 uge.
Det er også vigtigt at der udføres 
forebyggende arbejde. Det kan evt. 
være at sende langtidsindlagte borge
re hjem på week- end, idet de trænger 
til et pusterum.
Der er på det seneste udviklet et 
tættere samarbejde med pensionsaf
delingen omkring pensionister og 
enkelte andre borgere, som har svært 
ved at klare deres hverdag.
Det indstilles.
at der ansættes 2 social- og sundhed

hjælpere (hjemmehjælpere) å 37 
timer ugentlig.

at der opnormeres med 12 sygeplejer
sketimer (forvaltningen kan anvise 
dækning for ca. 9 af timerne), 

at stillingen som ass.hjemmeplejele
der nedlægges.

at den sparede løn til ass.hjemmeple- 
jeleder konverteres til timer i 
hj emmeplej en.

at arbejdsdelingen i hjemmeplejen 
bliver som ovenfor beskrevet, 

at der søges en tillægsbevilling på 
kr. 149.000,- for 1993. 

at den årlige merudgift på kr.
412.000,- indarbejdes i budget 
1994 .

fortsættes..
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10 * Fortsat
Socialudvalget anbefaler på sit møde 
den 29. juni 1993 forvaltningens 
indstilling af 25. juni 1993. 
Borgmesteren anmodes om at foretage 
en formandsgodkendelse.
Borgmesteren har på vegne af byrådet, 
jvf. styrelseslovens § 31 godkendt, 
at der kan ansættes 2 vikarer å 37 
timer ugentlig samt vikar i 12 syge
plejersketimer ugentlig til afhjælp
ning af ressourceproblemerne i hjem
meplejen i 1993.
Herefter skal økonomiudvalget tage 
stilling til følgende indstillinger 
fra socialudvalget:
at stillingen som assisterende hjem

meplejeleder nedlægges 
at den sparede løn til assisterende 

hjemmeplejeleder konverteres til 
timer i hjemmeplejen 

at arbejdsdelingen i hjemmeplejen 
bliver som ovenfor beskrevet 

at der søges en tillægsbevilling på 
kr. 149.000 for 1993 

Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 socialudvalgets 
indstillinger.
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11.

Opførelse af flyqtnincrelandsbv på 
kommunens areal svd for Hiortehaven
J. nr. TF 00.10.06054
På møde den 11. maj 1993 besluttede 
økonomiudvalgets flertal, at kommunen 
overfor Indenrigsministeriet kunne 
anbefale, at der opføres en hytteby 
til flygtninge, på kommunens areal 
syd for Hj ortehaven.
På den baggrund har Indenrigsministe
riet stillet en række spørgsmål ved
rørende arealet i brev af 22. juli 
1993, om hvorledes en flygtninge
landsby til 175 flygtninge ville kun
ne placeres på arealet. Indenrigsmi
nisteriet har også stillet en række 
spørgsmål af teknisk art vedrørende 
planforhold m.v. på arealet. Efter
følgende har Direktoratet for udlæn
dinge fremsendt udkast til lejekon
trakt vedrørende arealet.
Direktoratet for udlændinge påregner 
at skulle leje ca. 20.000 m2 til de 
bygninger, der skal opføres. Bygnin
gerne, der omfatter 5 beboelsesbyg
ninger, 1 centerbygning, og 1 depot
bygning påregnes opført af det entre
prenørfirma, som andre steder i lan
det har opført lignende flygtninge
landsbyer. Omkring bygningerne er der 
påregnet udearealer til forskellige 
aktiviteter.
Direktoratet for udlændige har anmo
det om kommunens bemærkninger til ud
kastet til lejekontrakt.
Teknisk forvaltning har skrevet ud
kast til svar på de tekniske spørgs
mål, og på lejevilkårene. Da Inden
rigsministeriet også spørger om kom
munens eventuelle bemærkninger til 
placering af en flygtningelandsby i 
Skibby kommune, forelægges sagen for 
økonomiudvalg og byråd, inden svarene 
sendes til henholdsvis Indenrigsmini
steriet og Direktoratet for udlændin
ge .

fortsættes....
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11. Fortsat
Indenrigsministeriet og Direktoratet 
for udlændinge har fået foreløbigt 
svar, om at sagen er under behand
ling, og at endeligt svar vil blive 
fremsendt umiddelbart efter den 18. 
august 1993,
Følgende bilag vedlagt sagen:
Kopi af skrivelse af 22. juli fra
Indenrigsministeriet
Kopi af skrivelse af 26. juli fra
Direktoratet for udlændinge.
Kopi af teknisk forvaltnings udkast 
til svar.
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993, at der opføres 
en flygtningslandsby på kommunens 
areal syd for Hjortehaven. 
Økonomiudvalget ønsker, at det hen
stilles til Indenrigsministeriet, at 
der i størst muligt omfang benyttes 
lokal arbejdskraft ved opførelse af 
flygtningslandsbyen.
Notat vedrørende oplysninger om tids
ramme, Indenrigsministeriets forvent
ninger til kommunen samt andre kom
muners erfaringer med lokal arbejds
kraft vil blive lagt i sagen mandag.
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13 .
Forslag til ændring af styrelsesved
tægten for Skibby kommune med virk
ning pr, 1. januar 1994
J. nr. BK 00.01A01
1. behandling af ændring af styrel
sesvedtægten
Byrådet vedtog på møde den 19. juni 
1991 - og bekræftede efterfølgende på 
møde den 20. maj 1992 - at kulturelt 
udvalg nedlægges som stående udvalg 
pr. 1. januar 1994.
Der er derfor udarbejdet forslag til 
ny styrelsesvedtægt for Skibby kommu
ne, hvor kulturelt udvalgs tidligere 
områder er omplaceret henholdsvis un
der økonomiudvalget og skole-, soci
al- og sundhedsudvalget.
Forslaget vedlægges sammen med ind
stillingsbilag.
Nuværende styrelsesvedtægt vedlagt 
sagen.
Økonomiudvalget anbefaler på sit møde 
den 10. august 1993 forslaget.
Lise Lotte Due indtager særstand
punkt, idet hun i § 16 ønsker veder
laget til formanden for miljø- og 
teknikudvalget hævet til 25% af borg
mesterens vederlag, og vederlaget til 
formanden for socialudvalget nedsat 
til 30% af borgmesterens vederlag.
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14 .
Flytning af byrådsmødet i november 
J. nr. 00.01.A10
Da byrådets ordinære møde i november 
"falder" dagen efter kommunevalget, 
foreslås det, af praktiske årsager, 
at mødet flyttes til mandag den 15. 
november.
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16.
Tilslutning til de fælleskommunale 
systemer i Kommunedata '
J.nr. Inc. 85.10
Skibby bibliotek har indgået kontrakt 
med Kommunedata I/S om levering af 
bibliotekssystemet UNIMASTER.
I henhold til Registertilsynets reg
ler skal byrådet godkende tilslutnin
gen .
Bibliotekssystemets register er et 
gruppe 1 register og skal kun an
meldes overfor Registertilsynet.
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i.
Forslag til kommuneplantillæg 10 for 
D9 - offentlig område i Ferslev
J.nr. TF 01.02.15P16/10
I henhold til planloven § 22 har der 
været afholdt en forudgående offent
ligt høring fra den 29. juni til den 
13. august 1993.
Der er indkommet 2 kommentarer, der 
specifik angår dette kommuneplantil
læg, og 1, der angår både kommune
plantillæg 10 og 11.
Området er beliggende i landzone. 
Forslaget skal offentliggøres i 
mindst 8 uger.
Der offentliggøres et lokalplanfor
slag for institutionen sideløbende. 
Indstillingsbilag vedlagt.
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på 
møde den 16. august 1993 forslag til 
kommuneplantillæg 10 med placering på 
matr. nr. 10-c Ferslev by, Ferslev 
(Alternativ B).
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Forslag til lokalplan 70 for integre
ret institution ved Ferslev skole
J.nr. TF 01.02.05P16/70
Hermed fremlægges et forslag til 
lokalplan for en integreret institu
tion ved Ferslev skole.
Lokalplanens bestemmelser tilsigter 
etablering af et byggeri svarende til 
skolens, derfor er bestemmelserne 
stort set hentet fra lokalplan 30 
"For et område til skolebyggeri i 
Ferslev".
Forslaget indeholder en alternativ 
placering øst for skolens parkerings
plads på matr.nr. 10-c Ferslev by, 
Ferslev.
Området er beliggende i landzone, og 
skal forblive i landzone. 
Offentlighedsperioden er mindst 8 
uger og vil forløbe sideløbende med 
offentlighedsperioden for forslaget 
til kommuneplantillæg 10,
Miljø- og teknikudvalget anbefaler på 
møde den 16. august 1993 lokalplan
forslag nr. 70 med placering på matr. 
nr. 10-c Ferslev by, Ferslev (Alter
nativ B) med en tilføjelse under 
punkt 5:
"Byggeriet må max opføres med en 
bygningshøjde på 8,5 meter".

/fUACkA,


